
Ustavující zastupitelstvo zvolilo v  listopadu novou Radu města Břeclavi. Tu tvoří (zleva) radní Libor Nazarčuk (Pro Region), radní
Bc. Svatopluk Pěček (ANO 2011), radní Tomáš Mráz (Pro Region), místostarosta Milan Vojta M. A. (ANO 2011), radní Bc. DiS. Alena Andělová 
(ČSSD), starosta Ing. Pavel Dominik (Pro Region), místostarosta Ing. Zdeněk Urban (ČSSD), místostarosta Ing. Jaroslav Válka (ČSSD) a radní 
Mgr. Zbyněk Chlumecký (Pro Region).                       (dav)  
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Zpravodaj města Břeclavi

www.selfnet.cz

do Vašich
domácností

Město Břeclav má novou radu

Upozorňujeme občany, že hlavní pokladna
Městského úřadu Břeclav bude ve středu 31. 12. 2014

otevřena do 11 hodin a agendy MěÚ Břeclav
budou v provozu do 13 hodin.

V pátek 2. 1. 2015 nebudou agendy MěÚ v provozu! 
Děkujeme za pochopení.www.alcaplast.cz
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Pavel Dominik z Pro Regionu 
povede Břeclav další čtyři roky. 
Rozhodli o tom na prvním usta-
vujícím zastupitelstvu v pondělí 
17. listopadu 2014 břeclavští za-
stupitelé. Prvním místostaros-
tou se stal Jaroslav Válka z ČSSD 
a  dalšími dvěma místostarosty 
Zdeněk Urban z  ČSSD a  Milan 
Vojta za ANO 2011.

Nového starostu Pavla Do-
minika ve veřejné volbě zvolilo 
19 z 25 přítomných zastupitelů, 
jeden byl proti, pět zastupitelů 
se zdrželo. „Jménem svým i nás 
všech děkuji panu Ryšavému za 
práci v  uplynulých čtyřech le-
tech a přeji mu vše dobré. Děku-
ji také všem Břeclavanům, kteří 
přišli k volbám a dali hlas mně 
i našemu sdružení. V tuto chví-
li můžu slíbit, že budu pracovat 
tak, abych se za svou práci ne-
musel stydět,“ řekl na začátek po 

svém zvolení nový starosta Pavel 
Dominik. 

Pro Jaroslava Válku hlasova-
lo 20 zastupitelů, čtyři se zdrže-
li, jeden nehlasoval. Pro Zdeňka 

Urbana a Milana Vojtu hlasovalo 
19 zastupitelů, 6 se zdrželo.

Do rady města usedli kromě 
starosty a  místostarostů Alena 
Andělová z ČSSD, Svatopluk Pě-

ček za ANO 2011, Tomáš Mráz, 
Libor Nazarčuk a Zbyněk Chlu-
mecký za Pro Region. Pro radu 
města v  tomto složení hlasovalo 
19 zastupitelů, 6 se zdrželo.

Zastupitelstvo města Břeclavi 
se mohlo sejít už o  týdny dříve. 
A  to, kdyby nechyboval krajský 
soud, který při evidenci volebních 
stížností zaměnil město Břec-
lav a obec Březí. Na chybu přišel 
právník města a soud se Břeclavi 
dodatečně omluvil. Neobvyklý 
termín, tedy státní svátek, tak zvo-
lil bývalý starosta města Oldřich 
Ryšavý proto, aby radnice nemu-
sela platit končícím představite-
lům odstupné navíc, což by činilo 
cca 159 tisíc korun. 

A s čím nastupují noví předsta-
vitelé města do čtyřletého voleb-
ního období? To si můžete přečíst 
v následujících vyjádřeních.  

(ewi, dav, foto dav)

Z pozice starosty 
města se budu v  nad-
chá z ejíc í m období 
samozřejmě zabývat 
průřezově veškerými 
záležitostmi, které se 
Břeclavi dotýkají.

Prioritně budu řešit 
nejpalčivější problémy, 
které obyvatele našeho 
města tíží, tedy především oblast 
zaměstnanosti, pracovních pří-
ležitostí, dopravy a  bezpečnosti 
ve městě.

Z hlediska zaměstnanosti je 
třeba výrazně podporovat břec-
lavské firmy, podnikatele a  živ-
nostníky, tedy subjekty, které hrají 

na trhu práce význam-
nou úlohu. Město musí 
být pro tyto subjekty 
partnerem, pomocní-
kem či rádcem s  tím, 
že podnikatelé musejí 
mít vytvořeny co nej-
optimálnější podmín-
ky pro svoji činnost 
tak, aby se firmy moh-

ly rozvíjet a růst. Pokusím se také 
vytvořit předpoklady pro nové in-
vestory, nabídnout firmám spolu-
práci a takové podmínky, které by 
mohly pomoci tyto investory do 
Břeclavi přilákat.

Z hlediska dopravní proble-
matiky města budu pokračovat 

v intenzivní komunikaci s Ředi-
telstvím silnic a dálnic ČR, tedy 
s  investorem obchvatu města. 
Prosazovat budu také vyvážený 
přístup ke všem druhům dopra-
vy s důrazem na dopravu cyklis-
tickou a pěší, samozřejmostí musí 
být intenzivní řešení otázek spo-
jených s průjezdností města, tedy 
s městským dopravním skeletem. 
V relativně dohledné době bude 
dokončený projekt rekonstrukce 
světelného signalizačního zaří-
zení, který bude muset být sla-
děný se stavebními úpravami 
některých křižovatek na průtahu 
městem. Břeclav je cyklistickým 
městem, pokračování v budování 

cyklostezek, pruhů pro cyklisty 
a obecně cyklistické infrastruk-
tury považuji také za velmi pod-
statné.

Z hlediska bezpečnosti ve 
městě se velmi razantně zasa-
dím o  zefektivnění práce měst-
ské policie, o  její profesionalitu. 
Strážníci musí být ve městě vidět 
a musí se zabývat tím, k čemu jsou 
určeni, tedy především otázkami 
bezpečnosti občanů a veřejného 
pořádku. 

Přeji všem pohodové Váno-
ce a  co nejlepší vykročení do 
roku 2015.

Ing. Pavel Dominik 
Starosta Břeclavi

Ve volebním obdo-
bí 2014 – 2018 budu 
pracovat v oblasti roz-
počtu Břeclavi s cílem 
udržet městský rozpo-
čet vyrovnaný i  přes 
výpadek příjmů z  ha-
zardu. Na tuto oblast 
úzce navazuje výda-
jová stránka rozpočtu 
týkající se provozních výdajů a in-
vestic v Břeclavi. Proto bude pro 
nastávající volební období roz-
hodující stanovení priorit v rám-

ci města tak, aby došlo 
k  rozumnému využi-
tí zdrojů, které máme 
k dispozici. S tím sou-
visí kontrola dotací po-
skytovaných městem 
a kontrola hospodaře-
ní příspěvkových or-
ganizací zřizovaných 
městem, jakož i  hos-

podaření radnice samotné. Chci 
spolu s  koaličními partnery co 
nejvíce přispět ke zlepšení prů-
jezdu městem. Tato oblast totiž 

patří nejen podle mého názoru 
vůbec k nejožehavějšímu problé-
mu Břeclavi. Využití prostřed-
ků břeclavské radnice při řešení 
problémů spojených s dopravou 
jednoznačně podporuji.

Dále se budu angažovat v so-
ciální oblasti a  zasadím se zde 
o  další zkvalitnění péče o  naše 
seniory, a to jak podporou terén-
ních služeb, tak podporou služeb 
pobytových. Přispěji k  zajištění 
podpory zdravotně znevýhodně-
ných, psychicky a mentálně posti-

žených spoluobčanů a podpořím 
další rozvoj služeb pro rodinu, pro 
matky s dětmi a pro pěstounské 
rodiny. Stálou pozornost budu vě-
novat službám pro osoby ohrože-
né sociálním vyloučením.

Jsem přesvědčený, že k těmto 
záměrům budu mít plnou pod-
poru koaličních partnerů a pře-
devším obyvatel města Břeclavi.

Rád bych všem popřál klidný 
adventní čas a vše dobré do roku 
2015.         Ing. Jaroslav Válka

Místostarosta Břeclavi

Zastupitelé zvolili nového starostu

Pavel Dominik: Důležitá je doprava,
zaměstnanost a bezpečnost

Jaroslav Válka: Vyrovnaný rozpočet
a kvalitní sociální služby

Oldřich Ryšavý předal v listopadu funkci starosty Pavlovi Dominikovi. 
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Břeclav mám jako 
správný patriot vel-
mi rád, netěší mě však 
tempo a  směr, jakým 
se město v  poslední 
době rozvíjí či nerozví-
jí. Nejde jen o činnost 
radnice, a le obecně 
i  o  prostředí, které si 
sami vytváříme jako 
komunita. Vizí Břeclavi ze strany 
nového vedení města je vytvořit 
zde kvalitní podmínky pro život 
občanů v čistém, bezpečném pro-
středí, s dobrou dopravní obsluž-
ností, dostatkem společenského 
vyžití i dobré podnikatelské pro-
středí, které se nám odmění ná-
růstem pracovních příležitostí.

V rámci rozvoje města nás če-
kají důležitá rozhodnutí, jak vyře-
šit areály cukrovaru či zámku, jak 

dát do pořádku měst-
skou infrastrukturu, 
ale třeba i obřadní síně 
a  hřbitovy. Nebude-
me jen měnit dlažbu 
na stávajících chodní-
cích, která mohla ješ-
tě mnoho let sloužit, 
zatímco jinde chodník 
chybí úplně a lidé kvůli 

tomu ani nemohou bezpečně zajít 
na nákup. Břeclav potřebuje růst, 
rozvíjet se, pouhými opravami 
toho však nedocílíme. Na straně 
jedné máme také nevyužité měst-
ské nemovitosti, na straně druhé 
nemáme co nabídnout investo-
rům, kteří chtějí do Břeclavi přijít 
a dát místním lidem práci. 

Je také obecně rozšířeným ne-
švarem, že města vyhledávají růz-
né dotační tituly a takřka na míru 

na ně připravují své investiční 
akce. Břeclav by měla jít v násle-
dujících letech opačným směrem 
– určit priority dle skutečné po-
třeby a  pro ně hledat možnosti 
dotačního financování.

Neméně důležitá je řádná péče 
o veřejná prostranství, zeleň, na-
kládání s odpady nebo o osvětlení 
ulic. Jde o základní úkoly každé-
ho města a Břeclav zde má rezer-
vy. Chceme jít cestou postupného 
zvyšování kvality těchto služeb 
spolu se snižováním nákladů. 

Jako mimořádně důležité 
téma podporující ekonomický 
růst našeho města i regionu spa-
třuji také oblast cestovního ru-
chu a s ním souvisejících služeb. 
V tomto segmentu chceme aktiv-
ně spolupracovat se zainteresova-
nými subjekty a Břeclav aktivně 

propagovat. I  pokud jde o  kul-
turu ve městě, bude tato pro nás 
důležitou oblastí činnosti. Město 
má kulturní instituce, funguje 
zde celá řada dobře pracujících 
sdružení, které město v  jejich 
činnosti podporuje, mnohé kul-
turní události se však potýkají 
s  nedostatečným zájmem veřej-
nosti, dílem i kvůli slabé propa-
gaci nebo naopak pro termínové 
kolize jednotlivých akcí. V tomto 
nyní bude nová radnice pomáhat.

Věřím, že společným úsilím 
radnice a občanů se nám poda-
ří mnohé z výše uvedeného rea-
lizovat. Přeji všem Břeclavanům 
příjemné prožití nadcházejících 
svátků vánočních a  vše nejlepší 
v roce 2015.

Milan Vojta, M.A.
Místostarosta Břeclavi

Moje cesta do po-
litiky byla logickým 
vyústěním jak nespo-
kojenosti s  řešením 
problémů v  našem 
městě (dopravní situ-
ace, obchvat, bezpeč-
nost, zaměstnanost, 
sport, kultura, školství, 
život seniorů a handi-
capovaných spoluobčanů, sociál-
ní oblast, komáří kalamita, baby 
box…), tak velké chuti být přímo 

v centru dění a pokusit 
se něco změnit. 

Jako celoživotnímu 
a nadšenému sportov-
ci je mi vlastní (ně-
kdy i vyčítaný) „tah na 
branku“. Pod tímto po-
jmem si představuji jít 
za řešením problému 
až do možné krajnos-

ti, hrát do poslední minuty, do 
posledního míče. Jsem si vědom 
toho, že ne všechny záležitosti se 

dají vyřešit ze dne na den. Ne-
chtěl jsem jen planě diskutovat 
nebo anonymně vypisovat a být 
jedním z mnoha chytrolínů, kte-
ří nadávají na poměry, kritizují 
a  pomlouvají ostatní za vše, co 
udělali nebo neudělali, a  jak to 
udělat mohli. 

Jsem připraven vzít na sebe 
zodpovědnost za svěřenou pro-
blematiku, postavit se čelem, ne-
hledat výmluvy proč to nejde, ale 
vynaložit veškeré úsilí k  řešení 

každodenních starostí občanů 
a potřeb města, tak abychom byli 
na své město hrdí. Jsem připraven 
naslouchat každému z Vás a pou-
žívat při rozhodování i obyčejný 
selský rozum.
Takže…PRSAMA NA MÁJU!!!

Ještě mi dovolte popřát Vám 
klidné a  pohodové sváteční ob-
dobí.

Ing. Zdeněk Urban
Místostarosta Břeclavi

Milan Vojta: Rozvoj města, pořádek a kultura

Zdeněk Urban:
Zkrátka změníme Břeclav k lepšímu
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Posprejoval 112 budov. Netušil 
však, že jeho výtvory sledují po-
licisté za použití nejmodernější 
techniky. Vedení města Břeclavi 
ocenilo v listopadu pracovní sku-
pinu, která se intenzivně věnovala 
problematice sprejerství. 

Pol ic is t ů m z  obvod ní ho 
oddělení Břeclav se podařilo 
shromáždit poznatky a  dopad-
nout mladíka, jemuž prokázali 
posprejování více než stovky ob-
jektů. Poškozením budov vandal 
způsobil škodu přesahující 180 
tisíc korun. Při objasňování po-
licisté poprvé využili moderní 

počítačový program TagBust 
vytvořený Matějem Kubišem. 
Uvedený program slouží k  po-
rovnávání graffiti tagů na základě 
rukopisných prvků. Pracovní sku-
pinu pod vedením zástupce 
vedoucího OO Břeclav npor. Ale-
še Kocourka dále tvoří: prap. 
Tomáš Komenda, prap. Lukáš Mr-
lák, prap. Jaromír Juránek a prap. 
Martin Procházka. Objasnění 
a dokumentace zmiňované trestné 
činnosti bylo časově náročné a vy-
žadovalo zvýšené úsilí od všech 
členů týmu, za což jim oprávně-
ně patří poděkování.                (red) 

Také letos ucti-
li zástupci radnice 
společně s mnoha 
obyvateli Břeclavi 
památku válečných 
veteránů, kterou 
si připomínají lidé 
na celém světě. 
Symbolická při-
pomínka vychází 
na 11.  listopad, 
kdy bylo v  roce 
1918  p o d e ps á-
no příměří mezi 
Spojenci a Němec-
kem, čímž byly na západní frontě ukončeny boje 1. světové války. 
Čestnou stráž drželi už tradičně členové Klubu vojenské historie Břec-
lav, kteří rovněž uctili památku salvou. Břeclavská radnice na hrdinství 
válečných veteránů i Břeclavanů, kteří ve válkách padli, nezapomíná. 
V říjnu a listopadu tohoto roku např. nechalo město zcela zrekonstru-
ovat pomník obětem 1. světové války v  Charvátské Nové Vsi, který 
spolufinancovalo také Ministerstvo obrany (detailněji jsme o akci in-
formovali v listopadové radnici).            (dav)

O p á r  m ě síc ů  p o z d ě ji , 
ale ve větším pohodlí. Krytý 
bazén v  Břeclavi se po něko-
likaměsíční odstávce otevřel 
veřejnosti na konci listopadu. 
Dí k y mnohami l ionové in-
vestici se podařilo v yměnit 
potřebné rozvody, opravit ne-
vyhovující vzduchotechniku 
a zastavit velké úniky vody z  ba-
zénu. Původně měli krytý bazén 
začít lidé využívat už v říjnu, ha-
varijní stav některých částí však 
opravy prodloužil.

„Jsme rádi, že se krytý bazén 
po delší odmlce otevírá veřejnos-
ti. S  místostarosty jsem si nově 
opravené části prošel a jde vidět 
velký posun, zvlášť ve spodní 
části bazénu, kde došlo k výmě-
nám rozvodů a vzduchotechniky. 
Přesto už dnes víme, že práce 
musí v  budoucnu pokračovat. 
Chceme se ale zabývat celou kon-
cepcí bazénu i letního koupaliště 
tak, abychom opravy naplánovali 
co nejlépe. Navíc si myslím, že je 
škoda, aby areál letního koupali-
ště měl otevřeno jen dva měsíce 
v roce,“ prozradil starosta Břec-
lavi Pavel Dominik.

Celý průběh oprav se zkom-
plikoval hned na začátku, kdy 
odstoupil vítěz výběrového říze-
ní. „Bylo proto nutné za dodržení 

zákonných lhůt uzavřít smlou-
vu s  druhým subjektem veřejné 
soutěže,“ zdůvodnila počáteční 
pozdržení vedoucí odboru roz-
voje a správy Jana Šupová.  

Celkově se počíta lo s  ná-
klady ve výši asi 12 milionů 
korun. Proto se začalo opra-
vovat po jednotlivých etapách. 
Ta první zahrnovala rekon-
strukci za 5,23  milionu korun. 
„Rekonstrukce v první etapě za-
hrnovala dílčí opravy především 
bazénového tělesa a  komplexní 

výměnu vnitřních rozvodů v su-
terénu objektu. Zaměřili jsme 
se také na opravy spojené se sa-
nací a  odvodněním dešťových 
vod kritických míst kolem stav-
by. Součástí oprav v první etapě 
bylo i doplnění a sanace bazénové 
technologie v celkovém nákladu 

800 tisíc korun,“ uvedla Šupová 
s tím, že termín prací v první eta-
pě dodavatel dodržel. 

Jako problematická se však 
ukázala vzduchotechnika, je-
jíž oprava vyšla na 2,75 milionu 
korun. „Původní odstávku kry-
tého bazénu bylo nutné z důvodu 
této opravy posunout do kon-
ce listopadu. Práce na výměně 
vzduchotechniky se zaměřily 
především na funkční odvětrání 
bazénových hal, sauny a  ostat-
ních prostor v suterénu, abychom 
zajistili příjemné klima pro ná-
vštěvníky tohoto zař ízení,“ 
vysvětlila vedoucí odboru. 

V současné době už dochází 
jen k drobným úpravám. „Z es-
tetického hlediska neměly tyto 
opravy zásadní dopad na vjem 
budoucího návštěvníka, ale při 
delším pobytu v  prostorách ba-
zénu jistě všichni ocení zlepšenou 
kvalita vody a  čistotu prostředí 
v  bazénových halách zásluhou 
opravené technologie,“ je pře-
svědčená Šupová.

(ewi, foto dav)

Břeclavští uctili 
památku veteránů

Radnice ocenila „anti-
sprejerský“ policejní tým

Krytý bazén se otevřel veřejnosti.
Opravy stály miliony korun

CLAS GROUP S.R.O.

VODOINSTALACE
TOPENÍ

Havlíčkova 232/31, Břeclav 4, 691 41
mobil: 776 106 980, e-mail: clas1@tiscali.cz

Nové vedení města si před otevřením bazénu prošlo celý areál a útroby 
opravených prostor. O dalších investicích nejen do krytého bazénu, ale 
také do areálu koupaliště se bude jednat.
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Další vlnu novodobých nájezdníků v podobě podomních obchod-
níků se zaručeně levnou energií zaregistrovali na území Břeclavi 
strážníci městské policie. Koncem října a začátkem listopadu se po-
licisté se skupinkami těchto lidí setkávali prakticky denně, většinou 
se přitom jednalo o bytové domy sídlištní zástavby, kde nabízející 
chtěli zprostředkovat smlouvy o dodávkách elektřiny nebo plynu. 

Tuto činnost přitom déle než 
rok zakazuje Tržní řád města 
Břeclavi. Podomní prodejci si 
toho jsou velmi dobře vědomi 
a snaží se co nejrychleji a za vy-
užití různých přesvědčovacích 
taktik ulovit do „svých sítí“ pře-
devším starší osoby a seniory.

Břeclavským strážníkům se 
zatím podařilo vypátrat ne-li 
všechny, pak jistě většinu z členů 
těchto koordinovaných skupin 

podomních prodejců, jimž hrozí 
velmi vysoké pokuty, ve správním 
řízení až 200 000 Kč. Vysoká míra 
úspěšnosti dopadení těchto osob, 
které pohrdají vyhláškami a na-
řízeními našeho města, je dána 
velmi dobrou spoluprací veřej-
nosti s  městskou policií. „Lidé 
nám zavčas hlásí nejen to, že je 
doslova mezi dveřmi obtěžoval 
nějaký nezvaný prodejce. Hlásí 
nám i  to, že třeba přesvědčova-

cí taktice obchodníků na chodbě 
domu podlehli a něco podepsa-
li, a  za chvíli začali pochybovat 
o  správnosti svého rozhodnu-
tí k něčemu se narychlo uvázat. 
Městská policie Břeclav v  této 
souvislosti žádá obyvatele Břec-
lavi o  pokračování pomoci při 
potírání prodejců provozujících 
svou činnost zakázaným způ-
sobem. Uvítáme jak neprodleně 
poskytnuté informace o  pohy-
bu těchto podomních prodejců, 
tak i následné svědecké výpově-
di,“ apeluje na obyvatele Břeclavi 
zástupce velitele městské policie 
Zdeněk Novák. Strážníci rovněž 
upozorňují na velkou rizikovost 
narychlo mezi dveřmi sjedná-

vaných smluv i  podepisování 
údajně nezávazných formulářů, 
a to včetně nezřídka se objevují-
cích bianco podpisů.

Tento rok už pracovníci Měst-
ského úřadu Břeclav rozdali 
patnáct pokut. Zpočátku byly fi-
nanční sankce nižší, tedy do tří 
tisíc korun. Nyní už pokutují po-
domní prodejce částkou pět tisíc 
korun a vyšší, naposledy u pro-
kazatelně opakované činnosti 
udělili pokutu deset tisíc korun. 
Pokud Vás bude podomní prodej-
ce obtěžovat, oznamte to pokud 
možno ihned na městskou policii, 
tel. 156 nebo na MěÚ Břeclav, tel. 
519 311 400.

(red)

Strážníci rozbili síť podomních prodejců

INA TRANS s.r.o., Břeclav, 
přijme řidiče mezinárodní autodopravy, 

požadujeme profesní průkaz, ŘP sk.C+E, 
nástup možný ihned. 

Kontakt: 731 616 580, info@inatrans.cz

Rada města schválila v listopa-
du dodatky k nájemním smlouvám 
na rozvody tepla v oblasti středu 
města. Ty dnes provozuje společ-
nost RWE Energo.

Rozvody budou městu předá-
ny zpět k 31. 8. 2015 s tím, že je 
nadále bude provozovat městská 
společnost Teplo Břeclav. Tím-
to dodatkem se významně sníží 
posun mezi předáním první eta-
py, což je oblast ulice Slovácká, 
kterou město mělo získat k  lis-

topadu 2015, a  druhé etapy 
U Splavu, kde břeclavská radni-
ce měla rozvody získat až v roce 
2018. Vše tedy bude v  jednom 
termínu a  před začátkem nové 
topné sezony.

Městská společnost Teplo 
Břeclav se tak stane výhradním 
dodavatelem tepla z centrálního 
zdroje tepla v Břeclavi. Předběž-
ná kalkulace ceny tepla pro rok 
2015 je 635 Kč za GJ včetně DPH. 

(ewi) 

Udělat radost dětem a jejich 
maminkám. A  udělat radost 
i  sobě tím, že na Vánoce po-
můžeme. Stromeček se letos na 
Mikuláše nerozsvítil jen před 
městským úřadem, ale i v kině 
Koruna. A pod ním se budou až 
do 19. 12. plnit přání dětí, kte-
ré žijí s maminkami v Domově 
svaté Agáty v Poštorné.

„Vánoční čas vnímáme nejen 
jako čas, kdy jsme s naší rodinou, 
ale řada z  nás chce i  pomáhat 
lidem, kteří v  životě neměli to-
lik štěstí jako my. Takže letošní 
Vánoce chceme věnovat dětem 
ve svaté Agátě. Protože neznám 
nic krásnějšího než rozzářené 
oči dětí, když rozbalují dárky,“ 
prozradil vznik myšlenky na 
Vánoční strom pro Agátu radní 
Tomáš Mráz.

Děti a maminky ve svaté Agátě 
dostaly vánoční kartičky, na které 
napsaly svá přání. Ty pak rozvěsi-
ly na stromeček, který se rozsvítil 
5. prosince při oslavě Mikuláše 
v kině Koruna. 

„Každý, kdo bude chtít dě-
tem přá ní splnit ,  si  vezme 
kartičku a do 19. prosince může 
dárek pod stromeček přinést,“ 
doplnil Tomáš Mráz s  tím, že 
kartičky vypsaly i  maminky 
společně, protože s dětmi využí-
vají společenskou místnost či šicí 
a výtvarnou dílnu, ve které zajisté 
uvítají i dárky pro všechny.

Dárky pak 19. prosince od-
veze starosta Pavel Dominik do 
Domova sv. Agáty, kde je dětem 
a maminkám předá při společné 
oslavě Vánoc. 

(ewi)

Město získalo rozvody.
Cena tepla bude všude stejná

Přijďte s dárečkem. Udělejte 
radost dětem od svaté Agáty

Na jednom místě co nejví-
ce informací o  Břeclavi. Nejen 
o  chodu úřadu, ale i  o činnosti 
spolků či příspěvkových orga-
nizací. Webové stránky města, 
které již pár let stále častěji oby-
vatelé města kritizují, se dočkají 
výrazné obměny. Nahradí je por-
tál města.

„Rozd í l  mezi  webov ý mi 
stránkami a  portálem je velký. 
Portál totiž sdružuje pod sebe 
nejen stránky úřadu, ale i  dal-
ších organizací. Můžeme tak 
lépe představovat město jako ce-
lek. Na jednom místě budou mít 
obyvatelé či návštěvníci Břeclavi 

k dispozici informace o činnosti 
nejen města, městské policie, ale 
i škol, školek a dalších příspěvko-
vých organizací či spolků, které 
v  Břeclavi působí,“ uvedl Josef 
Hlavňovský z městského úřadu.

Nov ý bude ta ké v zh led . 
Po zadání internetové adresy
www.breclav.eu totiž lidé najdou 
mnohem přehlednější úvodní 
stránku. Pak už se sami rozhod-
nou, jaké informace potřebují 
vyhledat.

„Vznikla redakční rada, kte-
rá se teď schází pravidelně a ještě 
dolaďuje detaily fungování. Jde 
nám hlavně o funkčnost, aby lidé 

informace nalezli co nejrychleji 
a  byl pro ně portál přehledný,“ 
doplnil Hlavňovský s  tím, že 
co se týče samotného vzhle-
du, ještě se nejedná o konečnou 
podobu. 

„Celkové řešení využívá šab-
lon. To umožňuje průběžně měnit 
design portálu s tím, že funkční 
řešení zůstane zachované. Město 
do budoucna nebude ztrácet svo-
ji historii zachycenou na webu, 
pokud řešení zastará,“ upozornil 
Josef Hlavňovský. 

Součástí portálu bude také 
archiv „Kulturního bohatství 
města“. Do něj se uloží fotografie, 

články, videa a zvukové záznamy 
pořízené nejen radnicí, ale i orga-
nizacemi. „Budeme rádi, pokud 
se o svá díla s námi podělí i oby-
vatelé města,“ doufá ve spolupráci 
Hlavňovský.

Ten zároveň již teď vyzývá 
zástupce spolků a  organizací, 
které by měly zájem být součástí 
městského portálu, ať kontak-
tují Elišku Windovou z  odboru 
kanceláře tajemníka o další infor-
mace (eliska.windova@breclav.eu,
731 428 201). Prostor je pro ně na 
portálu vyhrazený zcela zdarma. 

(ewi)

Město spustí nový portál. Nahradí web



6 / RADNICE Aktuální informace naleznete také na www.breclav.eu

Miliony korun má Břeclav i letos v rozpočtu na zimní údržbu. 
Společnost Tempos bude zmírňovat závady ve sjízdnosti na osmi 
desítkách kilometrů silnic a dvou stech kilometrech chodníků. Od 
prvního listopadu navíc začíná Tempos s držením pohotovosti.

Kolik peněz z  rozpočtu na 
zimní údržbu nakonec půjde, 
záleží hlavně na klimatických 
podmínkách. „Paradoxně  za 
mírných zimních měsíců se 
může spotřebovat daleko více 
posypového materiá lu, pro-
tože během  noci a  v ranních 
hodinách musí pracovníci opa-
kovaně řešit zmrazky a  náledí, 
které opět zejména za slunečné-
ho počasí tají,“ uvedla vedoucí 
odboru rozvoje a  správy Jana 
Šupová. 

Technika vždy zajišťuje nej-
prve schůdnost a  sjízdnost těch 
nejfrekventovanějších míst . 
Úklid na silnicích první třídy 
provádí Správa a  údržba silnic 
Jihomoravského kraje. „Letos 
chceme být ve větším kontaktu 
právě se Správou a  údržbou sil-
nic i městskou policií, abychom 
zajistili údržbu v  co nejkratším 
čase,“ doplnil manažer Temposu 
Zdeněk Friedmann.

Jak dodala Jana Šupová, zim-
ní údržba má zajistit zmírnění 

závad sněhem zasypané silni-
ce či chodníku. Stejné je to také 
při ledovce. Není ale zcela re-
álné odstranit všechny závady. 
Povrchy komunikací mohou 
i  po ošetření zůstat například 
na návětrném místě kluzké, ale 
pracovníci se snaží tento stav co 
nejvíce zmírnit.

Zimní údržbou silnic a chod-
níků  se tak zajišťuje zmírňování 
závad ve sjízdnosti a  ve schůd-
nosti za pomoci mechanických 
prostředků (plužení sněhu až od 
vrstvy 5 cm), posypem inertními 
zdrsňovacími materiály, ošetření 
pomocí chemických rozmrazova-
cích materiálů (účinné pouze do 
– 5 stupňů C) .

Technick y ta ké není re-
álné okamžitě zasáhnout na 
celém území města. Proto se 
zimní údržba provádí postupně 
a  opakovaně na základě plánu 
zimní údržby. Ten stanovuje tři 
kategorie (čtvrtá je bez údržby) 
komunikací, a  to podle důleži-
tosti. Technika projíždí od první, 
pak najede na druhou a tak dále. 
A proces se opakuje až do doby 
zlepšení stavu vozovek.

„Žádáme obyvatele města 
o  pochopení. Technika musí 
v  první řadě ošetřit frekvento-
vaná místa, na vedlejší úseky se 
může dostat v  důsledku kilo-
metrových úseků  až za několik 
hodin,“ požádala Jana Šupová. 

V České republice se blýská 
na lepší časy v  oblasti preven-
ce a  ochrany před domácím 
násilím. Novinkou je pomoc za-
měřená na celou rodinu – děti, 
ohrožené i ty, kteří svoji agresi-
vitu nezvládají a zaměřují ji na 
své blízké. To vše díky novému 
projektu brněnské organizace 
Spondea o.p.s., která už sedm-
náct let pomáhá dětem, mladým 
lidem a osobám ohroženým do-
mácím násilím s řešením jejich 
obtížné životní situace. 

Nový projekt s  názvem Ná-
silí – věc (ne)veřejná podpořila 
Nadace Open Society Fund Pra-
ha z  programu Dejme (že)nám 
šanci, který je financován z Nor-
ských fondů. Odstartoval v září 
2014 a jeho hlavním cílem je za-
vést nový systém terénní péče 
a  právních služeb v  Jihomorav-
ském kraji. 

„Při každodenní praxi řeše-
ní násilí páchaného na ženách 
i  mužích v  domácím prostředí 
se naši pracovníci opakovaně se-

tkávali s řadou oblastí, kde chyběl 
systém nabízených služeb, ane-
bo ten stávající se ukazoval jako 
nedostačující. Rozhodli jsme se 
k aktivní změně,“ popisuje vznik 
projektového záměru Dagmar 
Úlehlová, ředitelka organizace 
Spondea. V České republice do-
posud chyběly komplexní právní 
služby pro oběti domácího násilí, 
které by pomohly dotčeným oso-
bám pomoci prakticky řešit jejich 
životní situaci. „Potýkali jsme se 
také s  dlouhodobým nedostat-
kem v podpoře a péči o násilné 
osoby. Prakticky neexistují sub-
jekty, které by se specializovaly 
právě na tuto důležitou oblast. 
Pracovat se přitom musí s oběma 
stranami. Cílem našeho projektu 
je toto změnit,“ dodala. 

Projekt Násilí – věc (ne)ve-
řejná odstartoval na podzim 
2014 a  jeho ukončení je naplá-
nováno k  30. dubnu 2016. Díky 
projektu dojde k  rozšíření na-
bídky poskytovaných služeb jak 
pro děti vyrůstající v  rodinách, 

kde je přítomno násilí, oběti do-
mácího násilí, tak násilné osoby. 
„V Jihomoravském kraji by měla 
vzniknout kvalitní síť pomoci 
obětem domácího násilí, která 
umožní řešit případy domácího 
násilí rychleji a efektivněji, a po-
moc bude díky terénním službám 
dostupná i  v menších obcích,“ 
řekla Barbora Hořavová, mana-
žerka programu Dejme (že)nám 
šanci v  Nadaci Open Society 
Fund Praha, která projekt finanč-
ně podpořila.

Dojde  k   z ave den í  opt i-
mální sítě služeb psychologů 
a  sociálních pracovníků pro 
všechny aktéry domácího násilí 
ve vytipovaných regionech Jiho-
moravského kraje. V Brně bude 
s organizací Spondea, o.p.s. úzce 

spolupracovat advokátní kancelář 
na řešení případů obětí domácího 
násilí. Bude významně posílena 
terénní povaha terapeutických 
a  poradenských služeb v  Jiho-
moravském kraji, pracovníci 
budou působit v  nových oblas-
tech, zejména pak na Břeclavsku, 
Znojemsku a Hodonínsku, téma 
domácího nási l í se dostane 
v  rámci výuky také na základ-
ní školy po celé České republice. 
Pro žáky bude vytvořena online 
hra, která bude mít za cíl sezná-
mit je s  tímto závažným jevem 
a  nabídnout jim konkrétní tipy, 
jak v  případě setkání se s  tím-
to problémem postupovat. Více 
info na www.spondea.cz, email: 
krizovapomoc@spondea.cz. 

(red)

Zima se blíží. Břeclav se chystá na údržbu

Nový projekt pomůže obětem
domácího násilí. I na Břeclavsku

Hledám rodinný dům
v Břeclavi a okolí
Tel. 603 993 768

Společnost TEMPOS
přešla od listopadu na zimní režim

Doba provozních hodin sběrného dvora 
v Břeclavi od 1. 11. do 31. 3. 
je v úterý, čtvrtek a sobotu

od 8 do 17 hodin

Kácení dřevin: Změna!
Vydáním nové vyhlášky došlo od 1. 11. 2014 ke změně pra-

videl kácení dřevin. Změna spočívá v tom, že lidé již nemohou 
bez povolení kácet jakékoliv dřeviny v zahradách,  tzn. na po-
zemku u bytového nebo rodinného domu v zastavěném území 
obce, který je stavebně oplocený a nepřístupný veřejnosti, tak jak 
bylo uvedeno dříve. Nově je kácení bez povolení orgánu ochrany 
přírody možné pouze pro ovocné dřeviny rostoucí na pozemcích 
v  zastavěném území evidovaných v  katastru nemovitostí jako 
druh pozemku zahrada, zastavěná plocha a nádvoří nebo ostat-
ní plocha se způsobem využití pozemku zeleň. S  případnými 
dotazy se můžete obracet na Odbor životního prostředí Měst-
ského úřadu Břeclav. 
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V celostátním kole zvítě-
zil, v  mezinárodním skončil na 
stříbrném postu. Michael Kabát 
z břeclavské ZŠ Slovácká dosáhl 
výjimečného úspěchu v  soutě-
ži Mladý Demosthenes. Soutěž 
v řečnickém umění je pojmenova-
ná podle nejslavnějšího řeckého 
řečníka Démosthena a je zaměře-
ná na ověřování komunikačních 
dovedností žáků bez ohledu na 
žánr.

Mezinárodní kolo se kona-
lo v prostorách kláštera Emauzy 
v Praze, kde se mezi sebou utkali 
vždy první tři postupující z celo-
státního kola České a Slovenské 
republiky. Celého rétorického 
klání se tedy účastnilo 24 „Dé-
mosthenů“.

Po úvodním rozcvičení mlu-
videl a  hlasivek vše vypuklo. 
Porota, složená ze samých odbor-
níků, většinou profesorů českého 
jazyka či odborníků z Ústavu pro 
jazyk český, měla nelehký úkol, 
neboť „Démosthenové“ se svého 
úkolu zhostili opravdu velkolepě.

Jen zřídka se stávalo, že pa-
měť z nervozity opravdu zradila 
a vypověděla poslušnost. To však 
nebyl případ Michaela. Ten, 
reprezentativně společensky 
vystrojený, vystoupil se svým 
projevem o  budoucnosti, kdy si 
klade otázku, kam po základní 
škole jít a čím jednou být. V po-
rovnání s celostátním kolem však 
na něm byla znát lehká nervozita, 
která se na jeho vystoupení od-

razila v podobě malých chybiček 
(mírně uspěchaný projev, jemné 
chyby v intonaci). Jinak však opět 
předvedl velmi příjemný, zdra-
vě sebevědomý a kvalitní výkon.   
Hlavně díky své přirozenosti 
a vtipu pobavil publikum a poro-
tu, ale hlavně přesvědčil o svých 
kvalitách. To vše a  navíc také 

schopnost navazovat oční kon-
takt s diváky i členy poroty a jistá 
dávka hereckého výkonu rozhod-
la o konečném 2. místě. I letos už 
na břeclavské škole zahajují tříd-
ní kola této soutěže. Kabát se stal 
pro mnohé žáky velkým vzorem 
a inspirací.

(ip)

Možnost přenést se v mrazi-
vých lednových dnech alespoň 
na chvíli do teplého a slunného 
Španělska nabídne Evropské cen-
trum mládeže Břeclav (ECMB) 
ve spolupráci s  Městskou kni-
hovnou Břeclav. V pátek 9. ledna 
od 19. hodiny totiž v prostorách 
tamějšího Malého sálu uspořádá 

ECMB veřejné setkání s  dob-
rovolnicí, která vycestovala na 
Evropskou dobrovolnou službu. 

Celkem deset měsíců strávila 
studentka Markéta Knop-Kost-
ková ve španělské Majadahondě. 
Působila tam jako dobrovolnice 
v organizaci, která mladým lidem 
poskytuje informace o  mož-

nostech studia, práce a  stáží 
v zahraničí a také pořádá volno-
časové aktivity.

Během besedy dobrovolnice 
povypráví o  životě ve Španěl-
sku, práci ve zmíněné neziskovce 
i o tom, jak celý projekt Evropské 
dobrovolné služby v praxi probí-

há. „Případným zájemcům také 
poradíme, jak je možné se na 
takový projekt přihlásit, a s čím 
vším je dobré počítat. Navíc se 
příchozí mohou těšit na chut-
né překvapení,“ prozradil Jakub 
Miklín z ECMB. 

(jm)

Po vítězství na republice stříbro 
na mezinárodní scéně

V břeclavské knihovně představí 
Evropskou dobrovolnou službu

Navštivte břeclavské Muzeum rádií
Otevřeno každou sobotu a neděli

od 10 do 16 hodin, po zavolání. V lokalitě pod 
břeclavským zámkem si můžete prohlédnout na 

tři stovky historických rádií a reproduktorů s datem 
výroby do roku 1960.   Více info. na tel  777 323 609

Den otevřených dveří na Kpt. Nálepky
Základní škola a Mateřská škola Kpt. Nálepky Břeclav 
pořádá v úterý 13. ledna 2015 Den otevřených dveří. 
Během dne můžete navštívit výuku ve třídách, odpo-
ledne si pro vás učitelé a děti připraví ukázky práce 
s ITC technikou a s digitálními výukovými materiály. 
Při prohlídce školy se tentokrát podíváme i do tajem-
ného sklepení. Těší se na vás žáci i pedagogové školy. 

Ke konci listopadu pořádal 
břeclavský Klubík - Centrum pro 
rodinu další „ čtecí akci“. Už na 
začátku roku se Klubík zapojil do 
kampaně Celé Česko čte dětem 
akcí v Kulturním domě v Poštor-
né a  pokračoval v  před letními 
prázdninami Maratonem ve čtení 
v rámci Divadelního dne pro děti 
v Městské Knihovně. Nyní navá-
zal akcí pro děti z Mateřské školy 
Kupkova.

Dětem tentokrát pohádky 
předčítaly ženy. Čtení se zhosti-

la nová břeclavská radní Alena 
Andělová, ředitelka MŠ Kupko-
va Lenka Kováčiková, Vladimíra 
Vaňková ze Všeobecné zdravotní 
pojišťovny (VZP) a Zuzana Ryšavá 
ze sociálního odboru Města Břec-
lavi. Celá akce se konala v malém 
sále budoucího nového centra so-
ciálních služeb na ulici Národních 
hrdinů 43. Klubík Břeclav prosto-
ry využívá od letošního léta jak na 
akce, tak i na pravidelný program 
pro maminky s dětmi. Partnerem 
akce je město Břeclav a VZP.     (red) 

Pohádkové čtení s Klubíkem
Pomozte obyvatelům městského útulku

Už potřetí shání Barbora Janíčková konzervy,

pamlsky, staré pelíšky, deky, hračky, antiparazitika...

pro pejsky a kočičky z městského útulku Břeclav
v Bulharech.

Přispět může do 18. 12. každý.
Kontakt: bara.janickova@seznam.cz,

tel. 606 927 399,
facebook událost: POMOC pro pejsky a kočičky 2014.
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Od letošního srpna připra-
vovala charitativní organizace 
AIDED-EU Břeclav za vydatné 
podpory majetkového odbo-
ru Města Břeclavi podmínky 
pro činnost nového komunit-
ního centra napříč generacemi 
s názvem Majáček. Od 1. listo-
padu je centrum v provozu, a to 
v prostorách bývalého střediska 
pro neslyšící v Charvátské Nové 
Vsi na ulici Lednická (budova, 
v níž sídlí úřadovna České poš-
ty a knihovna).

Přesto, že prostory nebyly již 
dlouhodobě využívány, podařilo 
se díky mimořádnému úsilí ma-
jetkového odboru za dva měsíce 
připravit hezké prostředí a umož-
nit zahájení činnosti centra. Jeho 
posláním je nabídka sociálních 
služeb rodinám s dětmi a volno-
časových aktivit všem vrstvám 
populace, a to ve smyslu výchovy 
k vzájemné empatii a pozitivního 
přístupu k přírodě. Tato filozofie 
vychází z poslání sdružení, které 
se zabývá využitím odložených 
věcí považovaných často mylně 
za odpad ve prospěch humanity 
a charitativní práce.

Činnost komunitního centra 
byla zahájena přes ještě dokončo-
vané úpravy interiéru venkovním 

tvořivým setkáním 
ve dvorním traktu 
budovy a  následným 
světélkovým průvo-
dem Cha r vát skou 
Novou Vsí už v říjnu. 

P r v n í m i  n a b í -
zenými službami je 
h l ídání dět í ,  č ímž 
c e nt r u m  p o m á h á 
městu i  podnikové 
sféře řešit momentál-
ní nedostatek kapacit 
předškolních zařízení. 
Dále nabízí volnoča-
sové aktivity pro děti od 9 měsíců 
do 15 let, pobyt v příměstských 
táborech v době prázdnin apod. 
Připravuje zajímavé programy 
pro rodiče s dětmi i  seniory. Po 
dlouhé době dojde k oživení i vel-
mi hezkého prostoru ve dvorním 
traktu a  je výborné, že v  přípa-
dě příznivých povětrnostních 
podmínek ožije právě dětským 
křikem, ale také nabídkou akcí 
a  programů nejen pro rodiče 
s  dětmi, ale také starší spolu-
občany. Ti si do budovy zatím 
pravidelně docházejí pro obědy 
přivážené z domova pro seniory. 

Vaše pod nět y  k  č inno-
sti centra ochotně převezme 
Olga Slaninová, pedagogický 

pracovník MŠ – 731  595  869,
o lga .majac ek @c ent r u m .cz ,
Pet ra Kou ř i lová ,  profesio-
nální chůva a  lektorka volno-
časových aktivit - 774 868  141, 
pet ra .majacek@cent r u m.cz
nebo přímo na dispečink AI-
DED-EU (Mgr.  Jana Vlková 
– 603 173 009, aided@ceznam.cz). 

Více informací o čin-
nosti centra, nabídce 
kroužků a  další po-
drobnosti o  činnosti 
sdružení AIDED-EU 
najdete na webových 
stránkách majacek-
-breclav.webnode.cz 
nebo www.aided.cz.

Vítán je veškerý 
zájem i podpora, a to 
jak ve formě finanč-
ní, materiální, ale také 
dobrovolnické práce. 
Podpořit komunitní 

činnost můžete dokonce i  od-
ložením již použitého oblečení, 
textilu, obuvi a hraček zabalených 
do igelitového obalu, a to do sběr-
né nádoby umístěné ve dvorním 
traktu budovy v Charvátské Nové 
Vsi na ulici Lednická 21/80 nebo 
přímo předáním manažerkám 
nebo aktivistům centra.           (jv)

Nové komunitní centrum v Břeclavi 

Koupím byt
v Břeclavi
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Bez RK.  tel.: 731 305 863
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Stylová hudba, oblečení, hromada umění na bmx, prknech a inlinech. Mladí nadšenci a milovníci adrenalinu na kolech a "kolečkách" v lis-
topadu slavnostně otevřeli nový skatepark Na Valtické za účasti zástupců města Břeclavi a Moravských naftových dolů, kteří areál financovali. 
Plocha, která zatím čítá tři konstrukce, je určená nejen pro Břeclaváky, ale i pro zájemce z širokého okolí. Skatepark Na Valtické byl přitom 
z důvodu havarijního stavu zavřený téměř tři roky. Společnost MND, a. s. poskytla městu 450 tisíc korun na vybudování prvních tří prvků, další 
více než milion investovalo město do obnovy povrchů, oplocení areálu a mobiliáře. Do budoucna břeclavská radnice plánuje skatepark rozšířit 
o další prvky.                          (dav)

V polovině listopadu se stovky lidí svezly historickou vlakovou soupravou. Trať Břeclav – Lednice totiž slavila 113 let od svého vzniku. Vlak 
přitom mezi obcí a městem pendloval celý den. Kromě jízdy historické vlakové soupravy tažené parní lokomotivou Šlechtična mohli nejen pasa-
žéři vlaku ochutnat v Lednici u nádraží obecní zabijačku. V lázních mohli lidé navštívit den otevřených dveří nebo ochutnávku svatomartinských 
vín. Od nádraží k lázním kyvadlově jezdil historický autobus Praga. Zámek si lidé zevnitř prohlédli za snížené vstupné. 

V Břeclavi byla s akcí spojena 50% sleva do muzea, VeloPavilonu, na prohlídku Zámeckého pivovaru nebo bezplatnou prohlídku pivovaru 
Frankies vč. ochutnávky piva! Kino Koruna nabídlo jednu vstupenku ze dvou grátis a v zámecké vinotéce lidé využili ochutnávky vzorku mla-
dého vína zdarma.                         (dav) 

Skejťáci a freestylisti otevřeli nový park

Z Břeclavi do Lednice už vlaky jezdí 113 let
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Stovky lidí si zpříjemnily krásné nedělní od-
poledne a  vydaly se v  listopadu podmáčeným 
lesem ke kapli sv. Huberta mezi Břeclaví a Val-
ticemi. Tam totiž probíhala Svatohubertská mše. 
Návštěvníci se měli rozhodně na co těšit. Už roky 
patří mše za patrona lovců k  oblíbeným a  vy-
hledávaným podzimním akcím. Letos se těšila 
největšímu zájmu lidí mladá neposedná orlice, 
ale i další cvičení dravci. Nechyběla přehlídka lo-
veckých plemen psů, ale také dobroty ze zvěřiny 
nebo svařák na zahřátí. Tradici mše před osmi lety obnovil Jiří Ro-
thschein. Ten už však mezi námi není a tak organizaci akce převzala 
jeho dcera Klára za spolupráce s Lesy ČR. Nemohl chybět sv. Hubert 
s družinou, mši samotnou odsloužil břeclavský děkan Josef Ondráček. 
Mše by nebyla úplná bez trubačů (LDF Mendelu Brno) a pěveckého 
doprovodu Slováckého krůžku Charvatčané. 

(dav)

Jsou mezi námi lidé, u kterých 
se bohatá životní zkušenost pro-
jevuje dalšími aktivitami. Tak 
je tomu i u významné osobnos-
ti lichtenštejnského rodu, prince 
Wolfganga, který se v  prosinci 
letošního roku dožívá požehna-
ných osmdesátin. 

Narodil se 25. 12. 1934 ve 
Štýrském Hradci jako syn prince 
Karla z  Lichtenštejna a  kněž-
ny Alžběty z  Urachu, vnučky 
dr. Karla Theodora z Wittelsba-
chu, očního specialisty a  bratra 
rakouské císařovny  Alžběty , 
známé pod jménem Sissi. Po otci 
je princ Wolfgang prasynovcem 
panujících knížat Jana II. (1840 
– 1929) a  Františka I. (1853 – 
1938), prostřednictvím své matky 
je potomkem bavorské králov-
ské rodiny. Bez ohledu na původ 
jde o  člověka naprosto běžného 
lidského chování a  jednání se 
smyslem pro pořádek, pracovitost 
a pomoci druhým, potřebným.

Vzdělání získal postupně na 
internátním klášterním gymná-
ziu v  biskupském městě Seckau 
a  maturitu složil na gymnáziu 
ve Vaduzu. Poté odjel na rok 
jako lesní dělník do Skotska. 
Práva absolvoval na univerzi-
tě ve Vídni. Další kroky prince 
Wolfganga vedly do služeb me-
zinárodní imobilní f irmy ve 
Stuttgartu. Řadu let působil 
jako ředitel Zemské pojišťov-
ny v  Salcburku. Teprve v  roce 
1996 vstoupil do diplomatic-
kých služeb Lichtenštejnska jako 
velvyslanec.  Nejdéle zastupo-
val Lichtenštejnské knížectví ve 
švýcarském Bernu. I když v roce 
2001, tedy ve věku 67 let, vstoupil 
do penze, působí dál ve prospěch 
rodu jako poradce v  knížecích 
nadacích, které využívají jeho 
právnické erudice a diplomatic-
kých zkušeností. 

Zvlášť příznivě je nakloněn 
česko-lichtenštejnským vztahům, 

které pomáhal od začátku for-
movat. Jeho zájem se soustředil 
i  na spolupráci Lichtenštejnska 

s jižní Moravou, mj. i s Břec-
lavskem, kam také velmi rád 
i  soukromě přijíždí. V  roce 
2009 se stal patronem nově 
zřízeného Lichtenštejnského 
domu v Břeclavi, první insti-
tuce u  nás, která přibližuje 
dějiny rodu a  jeho význam-
né osobnosti.

Se svojí manželkou prin-
ceznou Gabrielou, rozenou 
de la Rosée, pocházející 
z  Bavorska, ale španělského 
původu, vychoval dvě děti, 
dceru Stefanii, jež žije ve Švý-
carsku, a  syna Leopolda, od 
něhož je dědečkem vnuka 
Lorenze. Oba potomci našeho 
jubilanta mají vysokoškolské 
společenskovědní vzdělání. 
Matka princezny Gabriely 
je příslušnicí knížecí rodi-
ny Lobkoviců. Do dalších let 

života přejeme oslavenci hodně 
zdraví a osobní spokojenosti. 

PhDr. Miroslav Geršic

Mše lákala. Kapli sv. Huberta mezi 
Břeclaví a Valticemi navštívily stovky lidí

Patron Lichtenštejnského domu 
v Břeclavi oslaví osmdesátiny

Princ Wolfgang při návštěvě Břeclavi 
v Lichtenštejnském domě. 
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Farmářské trhy
Prosinec 2014, každý pátek
od 8:00 do cca 16:00 hodin
Prostranství před KD DELTA
Prodejní trhy – sýry, uzeniny, 
med, zabíjačkové speciality, lé-
čebná kosmetika, ryby atd.

Vánoční zpívání v synagoze
11. 12. 2014,
začátek v 18.00 hodin
Synagoga Břeclav
Vystoupí Old Stars Břeclav, MŠ 
Hřbitovní Stará Břeclav, DFS Žiž-
kovjánek Moravský Žižkov.

Advent na stáji Salma
– Výroba vánočních ozdob
14. 12. 2014
Stáj Salma v zahrádkářské kolonii 
před kempem Apollo (parkování 
aut u rybníka Apollo!) 
Vstupné 50 Kč/dítě. V ceně: mate-
riál na tvoření, jízda na poníkovi, 
teplý čaj. Pro rodiče bude připra-
ven svařák.

Adventní plavba se svařákem 
14. 12. 2014, odjezd
ve 13.00 hodin
Veslařský klub Břeclav (Haškova 
ulice) – Janův hrad
Vyhlídková plavba k  Janohradu 
včetně hodinové přestávky u Ja-
nohradu. Návrat zpět do Břeclavi 
v 16.00 hodin. Tříhodinový výlet 
v ceně 240 Kč / osoba (děti polo-
vinu), rodinné jízdné 580 Kč. Na 
lodi je možnost zakoupit svařené 
víno a teplé nápoje.

Divadelní neděle pro děti:
Vánoční pohádka
14. 12. 2014, začátek
v 15:00 hodin
Kino Koruna Břeclav
Divadelní neděle pro děti. Vstup-
né 80 Kč.

Živý Betlém
20. 12. 2014,
začátek v 17.00 hodin
Kulturní dům „Na Obecní“, Sta-
rá Břeclav
ukázka některých tradičních vá-
nočních zvyků se zaměřením 
na děti

Vánoční zpívání
20. 12. 2014,
začátek v 16:00 hodin
Kulturní dům Poštorná
Vánoční koncert Slováckého kr-
úžku Koňaré a hostů

Vánoční koncert
20. 12. 2014,
začátek v 18:00 hodin
Sokolovna v Charvátské Nové Vsi
Vánoční koledy a Česká mše vá-
noční Jakuba Jana Ryby.

Vánoční koncert
Termín: 23. 12. 2014,
začátek v 19.00 hodin
Kulturní dům „Na Obecní“, Sta-
rá Břeclav
Tradiční předvánoční vystou-
pení dětských souborů spolu se 
členy Slováckého krúžku Stará 
Břeclav

Veřejné bruslení a krytý bazén 

Aktuální rozpis veřejného brus-
lení a krytého bazénu na prosinec
naleznete na www.tereza-breclav.cz

ZMĚNA PROGRAMU – 
DATUM A MÍSTO KONÁNÍ 

AKCE – VYHRAZENA!!!

VÍCE KULTURNÍCH 
AKCÍ NALEZNETE 

NA WWW.BRECLAV.EU

(Volnočasové aktivity 
– Kulturní kalendář)

Z akcí v Břeclavi vybíráme – prosinec 2014

SILVESTR NA NÁMĚSTÍ
Přijďte oslavit ve středu 31. 12. začátek roku 2015

na břeclavské náměstí T. G. Masaryka
Chybět nebude půlnoční ohňostroj a diskotéka

Akce začíná ve 23 hodin 
Tančit se bude i po půlnoci

Přijďte do KD Delta na Vánoční projekt Actiwity D. C.

„S Vámi nás baví svět“
- komedie století spojená s tancem

Ve středu 17. 12. v 9 h a v 11 h pro školy,
v 17.30 h pro veřejnost

Ve čtvrtek 18. 12. v 8.30 h a v 10.30 h pro školy, 
v 17.30 h pro veřejnost

Tříkrálový průvod bude opět s velbloudy
Už 15. ročník tříkrálové sbírky v Břeclavi zahájí jízda Tří 
králů v úterý 7. ledna 2015 v 15.30 hodin průvodem od 
břeclavského gymnázia ke kinu. Zde se představí s vánoč-
ním pásmem žáci hudební školy YAMAHA, dětský folklorní 
soubor Jatelinka z Moravské Nové Vsi, po setmění lidé uvidí 
nezapomenutelný zážitek v podobě ohnivé show skupiny 
In Flamenus. Zajištěno je rovněž občerstvení, dě   i dospělí 
se budou moci povozit na velbloudech. Pro všechny v tří-
králových korunkách přichystáno malé sladké překvapení. 
Všichni jste srdečně zváni.

Oblastní charita Břeclav oznamuje,
 že ve dnech 2. – 14. ledna 2015

se na území ČR uskuteční

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA
V těchto dnech mohou vaše domácnosti 

v Břeclavi a okolí navštívit tříkráloví 
koledníci s prosbou o dar
na pomoc lidem v nouzi

Unikátní betlémy v muzeu

Desítky unikátních bet-
lémů, tisíce f igurek lidí 
a zvířat. V břeclavském mu-
zeu pod vodárnou můžete 
až do 18. ledna zhlédnout 
výstavu Betlémy – od Pod-
luží k Vysočině. Návštěvníci 
si prohlédnou obří několikametrový kus se stovkami postav, skálami, 
horami a lesy nebo i miniaturní betlém. Mezi tradiční vánoční dekorou 
naleznete betlémy z kukuřičného šustí, dřeva, lepenky a dalších mate-
riálů. Více o unikátní výstavě na str. 14.           (dav)
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*  výrobní dělníci

* mistři

* konstruktéři

+  další technické a administrativní pozice

Otis, a. s.
Dagmar Staňková
J. Opletala 3506/45, 690 02 Břeclav
tel. 519 827 388
dagmar.stankova@otis.com

Více informací na jobs.cz

Práce na HPP nebo prostřednictvím
agentury práce

Pošlete nám kontakt a stručný životopis

Břeclavský Otis je Váš
nový prestižní zaměstnavatel!

Nabízíme nová

PRACOVNÍ MÍSTA
na pozice

Poštorané si zazpívali

Gymnázium Břeclav pořádá tradiční
VÁNOČNÍ ZPÍVÁNÍ tentokrát (netradičně)
v sále Dělnického domu (Žerotínova ulice)

v neděli 21. 12. 2014 v 18.30 hodin.
Společně vystoupí: pěvecký soubor POLYFONIA,

BŘECLAVSKÝ KOMORNÍ ORCHESTR
a divadlo poezie REGINA. Vstupné dobrovolné.

Přijďte na
Vánoční koncert pro dobrou mysl

a poslechněte si starší písničky domácí i zahraniční tvorby
ze 60. – 80. let v dobovém znění, které zahraje kapela

Retro 5
V neděli 21. 12. od 19 do 21 hodin v KD Delta

Složení: baskytara a zpěv Ivan Suchyňa; bicí, zpěv Ladislav 
Burian; klávesy a saxofon Luboš Pospíšil; kytara, klávesy, 

zpěv Richard Kuřil; sólová kytara, zpěv Jiří Přibyl; sólový zpěv, 
kytara Yarin Janota

Zpívá celá Poštorňa. Tak se 
jmenovala úspěšná akce, na které 
v listopadu vystoupily poštoren-
ské pěvecké soubory. Předvedla 
se stovka zpěváků všech gene-
rací. Nechyběl ženský a mužský 
sbor slováckého krúžku, seni-
orský sbor Věra a  poštorenský 
chrámový sbor. Zazpíval také 
sbor bývalých žáků poštorenské 
ZDŠ. Pořadatelé dále oslovili dal-

ší poštorenské zpěváky, ale třeba 
i básníky. Na jevišti se tak objevil 
i Rudolf Zajíček. Koncert by nebyl 
úplný bez Koňárků, sboru býva-
lých žáků Jany Kaněrové nebo 
poštorenské cimbálové muziky, 
které primuje Pavlína Roučková. 
Známými jmény se to jen hem-
žilo, předvedl se František Šulák, 

(red, foto J. Švach)

Lidové tance 
pro všechny, verbuňk 
pro mladé zdarma

V létě probíhají dětské sou-
těže ve verbuňku, přehlídka 
podlužáckých verbířů se v roce 
2015 uskuteční v Ladné. Proto 
se budou i  v tomto roce děti 
učit verbovat v  břeclavském 
Domě školství. Výuka začíná 
12. 1. a  bude vždy v  pondě-
lí od 18 do 19 hodin. Kurz je 
jednak směrován na výuku 
úplných začátečníků a na pří-
pravu již pokročilých verbířů 
na soutěže. Poněvadž nácviky 
jsou fyzicky náročné a  verbíř 
se zapotí, je potřeba nosit se-
bou cvičební úbor a  vhodné 
přezůvky. Kurz povede lektor 
Jaroslav Švach ve spolupráci 
s nejlepšími verbíři na Podluží. 
Kurz je zdarma!

Další běh kurzu lidových 
tanců je naplánován na první 
čtvrtletí příštího roku 2015. 
Výuka bude probíhat každou 
neděli od 18 do 19.30 hodin 
na břeclavském Domě školství 

a začne 11. ledna 2015. Hodina 
začíná rozcvičkou, nácvikem 
tanečních prvků a výukou tan-
ců i písní. Proto je nutné sebou 
nosit cvičební úbor a  vhodné 
přezůvky. Budou se probírat 
především tance z národopis-
ného regionu Slovácka a  to 
valčík, třasák, vrtěná, verbuňk 
z Podluží, skočné a  slovenské 
točené z  Dolňácka, sedlácká 
z  Horňácka, danaje ze Stráž-
nicka a  další tance. Nácvik 
povede lektor Jaroslav Švach ve 
spolupráci s tanečníky ze sou-
boru Old Stars Břeclav. Taneční 
kurz je určen především pro 
začátečníky bez rozdílu věku, 
aby byli po jeho absolvování 
schopni si zatančit na lido-
vých zábavách nebo besedách 
u  cimbálu. Lidé poté mohou 
pokračovat v souboru Old Stars 
nebo jiných folklorních soubo-
rech. Kurzovné dobrovolné! 

(red)



RADNICE / 13Aktuální informace naleznete také na www.breclav.eu

Vážení čtenáři a  vážené čte-
nářky, 

ani jsme se nenadáli a  už je 
tu opět konec roku a  nastává 
nejen čas hodnocení splněných 
úkolů, plánování aktivit na rok 
příští, předvánočního shonu, 
nakupování dárků a všelijakých 
pochutin, úklidu a  pečení, ale 
nastává také čas rozjímání, zapa-
lování adventních svíček, pohody 
a  klidu. A  my bychom vás rádi 
v  tomto předvánočním sho-
nu zastavili a  než vás pozveme 
do knihovny na náš prosinco-
vý program, dovolte nám krátce 
zrekapitulovat již téměř uply-
nulý rok.  Abychom uspokojili 
poptávku po knížkách a vědění, 
nakoupili jsme bezmála tři a půl 
tisíce nových knih jak klasických, 
tak i  zvukových, neboť zájem 

o  knihy namluvené na zvukové 
nosiče v posledních letech stoupá. 
Knihovna má své nezastupitel-
né místo také v oblasti vzdělání, 
protože veškeré naše činnosti se 
vzděláním souvisí. Své znalosti 
si u nás mohli rozšířit návštěvní-
ci ze všech věkových skupin, při 
knihovnických lekcích také žáci 
a  studenti základních a  střed-
ních škol. 

Ti, kteří již mají školní do-
cházku ukončenu a  věnují se 
svému zaměstnání, získali nové 
zkušenosti při kurzech tréninku 
paměti, kurzech lidového umě-
ní a počítačových kurzech. Naši 
nejstarší spoluobčané mají již 
druhým rokem možnost navště-
vovat Virtuální univerzitu třetího 
věku. Nezapomněli jsme ani na 
nejmenší a naši předškoláci roz-

víjeli svoji kreativitu, jemnou 
motoriku, ale i jiné dovednosti při 
mnoha výtvarných dílnách. V naší 
nabídce nechyběly ani populár-
ně – naučné a zábavné programy. 
Setkat jsme se mohli na příklad 
s  Vlastimilem Vondruškou, au-
torem především historických 
detektivek, s Petrem Morkesem, 
autorem zábavných příběhů ko-
misaře Vrťapky a v nedávné době 
s publicistou a  folkloristou Jiřím 
Jilíkem. Na své si u nás přišli také 
milovníci divadla při představe-
ních Divadla Bedřicha Kaněry 
a při pořadech Listování s Luká-
šem Hejlíkem.

Ale přejděme k  našim před-
vánočním pořadům, které vás 
mohou přimět k  troše předvá-
nočního rozjímání. Děkuji vám 
za přízeň, kterou nám po celý 
rok věnujete a  do dalšího roku 
vám přeji hodně zdraví, štěstí 
a osobní spokojenosti a těším se 
na další společně strávené chvíle 
v roce 2015.

Mgr. Marek Uhlíř
ředitel knihovny

Karel Kryl v hudební 
kavárně podruhé a po našem

Do hudební kavárny zveme 
ještě jednou všechny milovníky 
písniček Karla Kryla. Po ledno-
vém pořadu Petra Oupora, který 

se ve svém výkladu soustředil 
spíše na historii jeho rodiny, si 
tentokrát budete moci vychut-
nat hudební kavárnu tak, jak jste 
zvyklí - povídání o  nelehkém 
životě Karla Kryla spojené s  řa-
dou videoukázek z  jeho tvorby. 
Poslední kavárna v  tomto roce 
proběhne v malém sále knihov-
ny v úterý 9. prosince a ve čtvrtek 
11. prosince vždy od 16 hodin. 
Vstup volný.

Předvánoční čas
v oddělení pro děti

V pondělí 8. prosince je pro 
dětské čtenáře připravena od 
13 do 18 hodin vánoční knihov-
nická dílna. V pátek 19. prosince 
se děti mohou těšit na vánoční 
promítání pohádek. Pro pravou 
vánoční atmosféru dětské od-
dělení tento den provoní pečený 
vánoční čaj a k němu něco dob-
rého na zub.

O Vánocích bude
knihovna uzavřena

Městská knihovna Břeclav 
oznamuje svým čtenářům, že 
přes vánoční svátky budou od 
23. 12. 2014 do 2. 1. 2015 všechny 
provozy knihovny včetně pobo-
ček uzavřeny. Výpůjční lhůty se 
u  všech výpůjček automaticky 
prodlužují.

Rok 2014 v Městské knihovně Břeclav

Prav idelně 
s  koncem roku 
rekapitulujeme 
činnost galerie 
a jsme rádi, že si 
lidé po 14 letech 
dokáží cestu do 
Galerie 99 na-
jít a případně se 
poohlédnout po 
pěkném výtvar-
ném doplňku.

Soudíme, že patříme ve svě-
tě ke kulturním národům, které 
mají umění jako součást svého 
denního života. Věříme, že vět-
šina lidí se nespokojí s  pouhou 
reprodukcí, nevkusnou kopií 
nebo podbízivým doplňkem z ně-
jakého obchodního řetězce. 
Myslíme si, že jsme galerií, do 
které se lidé sice nehrnou, ale 
přicházejí ti, kteří jsou již estetic-
ky vzdělaní nebo se chtějí poučit 
a seznámit se s novými autory.

Těší nás spolupráce se ZUŠ 
v  Břeclavi. Děti z  výtvarného 
oboru si pod vedením paní uč. 
A. Vašíčkové našly cestu do ga-
lerie i do ateliéru A. Vojtka. Byli 
bychom rádi, kdyby galerii na-
vštěvovalo více škol, dětí.

Dárky z  galerie – je 
pravidelná předvánoč-
ní výstava. Je připravená 
pestrá kolekce výtvar-
ných děl, ze které si může 
vybrat každý.

Galerie připravuje 
plán činnosti pro rok 
2015.Vyzýváme čtenáře 
zpravodaje Radnice, aby 
v lednu – dubnu přines-
li do galerie ukázat díla, 

která objevili, objeví - jako „staré 
a  nepotřebné“. Galerie připra-
vuje pro měsíc květen – červen 
výstavu „Staré obrazy do popel-
nice nepatří“. Příjem v út-pá od 
14 - 17 hodin. Děkujeme za spo-
lupráci.

Galerie nabízí – stálou expo-
zici šperků ze dřeva, více než sto 
grafických děl, veškeré služby 
související s poradenstvím a vý-
tvarným uměním, oceňování 
obrazů, restaurování, atd.

Otevřeno : úterý až pátek od 
14.00 do 17.00 hodin, případně 
po telefonické domluvě kdy-
koliv. 519  372  118, 723 930 015, 
723  887  977. Galerie AV na ul. 
J. Moláka na zazvonění nebo na 
telefon.

Nabízím přednášky
o mých cestách po Rakousku, 

dále z historie a heraldiky. 
Vhodné pro školy a Kluby seniorů. 

Telefon 608 334 620

Zveme Vás na tradiční Vánoční koncert
20. prosince v 16 h a 19 h

Bílý kostel, Jiráskova 2, Břeclav
Výtěžek dobrovolné sbírky koncertu

bude věnován na akci „Kola pro Afriku“

Pozvánka na setkání s léčitelem
Ing. Antonínem Strnadem

Břeclav, nám. TGM 9a (nad lékárnou), dv. č. 17. 
Téma: Vánoční speciál – Mystické zážitky

ve středu 10. 12.  od 18 do 20 hod.
Vstupné dobrovolné, nutná rezervace na tel. 732 613 853
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Po celý měsíc prosinec až do 
18. ledna příštího roku budou 
mít návštěvníci hlavního vý-
stavního prostoru MMG Břeclav 
možnost zhlédnout atraktivní 
výstavu s názvem „Betlémy – od 
Podluží k Vysočině“. Mezi nej-
zajímavější exponáty patří malé 
i rozměrnější skříňkové betlémy 
z Muzea Vysočiny Třebíč z kon-
ce 19. století. 

Třebíčské betlémy jsou jádrem 
připravované výstavy a  tvoří 
o  svých sedmnácti kusech mi-
mořádně cenné sbírkové kusy, 
putující i na výstavy v zahraničí. 
Největší z  třebíčských stavěcích 
betlémů dosahuje úctyhodné šíř-
ky přes čtyři metry. Dalším typic-
kým betlemářským střediskem 
Vysočiny je Žďár nad Sázavou 
a právě odtud je zapůjčený soudo-
bý stupňovitý betlém s ústřední 
scénou doplněnou o venkovskou 
kapelu. Zvláštností betlému jsou 
církevní stavby jako např. chrám 
Vasila Blaženého v  Moskvě, či 
svatovítská katedrála. Ze sbírky 
žďárského muzea potom pochá-
zí kolorované papírové betlémy 
z druhé poloviny 19. století.

Dalším šperkem výstavy je 
betlém z  pozůstalosti Zdenky 
Vorlové Vlčkové, velkomeziříč-
ské rodačky a první ženské aka-
demické malířky. Exponát, jehož 
nejstarší součásti jsou datovány 
do roku 1782, zapůjčilo Muzeum 
Velké Meziříčí. Můžete zde obdi-
vovat jak pestrá roucha Tří králů, 
tak barokní krásu měšťanských 
domů, které betlému tvoří dio-
ráma. Z bližšího Jihomoravského 
muzea ve Znojmě jsme získa-
li modrotiskové betlémy a  další 
kusy zhotovené z  kukuřičného 
šustí. Ze stejného materiálu tvoří 
i paní Zina Juřicová z Valtic, jejíž 
výrobky výstavu rovněž ozdobí. 

Národopisný region Podluží 
bude na výstavě prezentován 
jak současnou tvorbou, kte-
rou představují starobřeclav-
ští řezbáři Josef Frölich a  Jan 
Huňař, tak betlémy ze sbírkové-

ho fondu břeclavského muzea. 
Nejhodnotnější muzejní kus 
představuje keramický glazo-
vaný betlém Ferdinanda Štábly, 
situovaný netradičně do podlu-
žácké dědiny v rozpuku zrající-
ho léta. 

Perličkou výstavy je keramic-
ký krojovaný betlém od soukro-
mého sběratele Jaroslava Buzrly 
z Moravského Žižkova. Kostelní 
jesle na Podluží (tato oblast 
nikdy nebyla typickou betle-
mářskou oblastí) reprezentuje 
soubor tyrolské polychromní 
řezby z druhé poloviny 19. sto-
letí. Výstavu doplňuje i kolekce 
historických pohlednic s vánoč-
ní tematikou betlémů z  konce 
poštorenské sběratelky Naděždy 
Procházkové. 

K výstavě je tradičně připra-
vena i dětská Vánoční dílnička, 
a to v sobotu 13. prosince od 14 
do 17 hod, kde si malí návštěv-
níci vyzkouší betlemářskou do-
vednost. V  úterý 9. prosince 
v  15 hod zahájíme v  podkroví 
Lichtenštejnského domu výsta-
vu „Kouzlo Vánoc“ z prací dětské 
výtvarné soutěže betlémů, po-
řádanou SVČ Duhovka Břeclav.

Synagoga po celou dobu vá-
noční (až do 25. ledna) bude pat-
řit čerstvě zahájené výstavě „Olga 
Mikulášová – paličkovaná kraj-
ka“, kde je představeno více než 
šedesát bílých i barevných krajko-
vých děl  dnes již téměř zapome-
nuté řemeslné techniky. Výstava 
je navíc prodejní a výtěžek z pro-
deje poputuje na charitativní sbír-
ku SOS dětských vesniček. 

Vánoční atmosféru v synago-
ze nabídnou i  dva koncerty. Ve 
„Vánočním zpívání v  synago-
ze“ se ve čtvrtek 11. prosince v 18 
hod představí ve folklorním pás-
mu MŠ Hřbitovní Stará Břeclav, 
dětský soubor Žižkovjánek, Old 
Stars Břeclav a  další sólisté za 
doprovodu hudecké a  gajdošské 
muziky. 

V úterý 16. prosince v  19 
hod nabídneme „Koncert pro 

126 strun“ Dua Terpsichore, tvo-
řený našim špičkovým kytaris-
tou a pedagogem doc. Vladislav 
Bláhou a  Broňkou Schoříkovou 
(zpěv a cimbál). Představí světo-
vou klasickou tvorbu i  díla slo-
žená speciálně pro tuto formaci 
a  nebude chybět ani závěrečná 
vánoční série.

PhDr. Alena Káňová
ředitelka Městského muzea 

galerie Břeclav

Otevírací doba 
muzeum:

23. 12. – 10 až 17 hod
24. 12. – 10 až 13 hod

26., 27., 28. 12. – 13 až 17 hod
30. 12. – 10 až 17 hod

2. 1. – 10 až 17 hod
3. a 4. 1. – 13 až 17 hod

synagoga
a Lichtenštejnský dům:

23. 12. – 10 až 17 hod
27. a 28. 12. – 10 až 17 hod

30. 12. – 10 až 17 hod
2., 3., 4. 1. – 10 až 17 hod

MMG Břeclav a komorní orchestr při ZUŠ
zvou na

„Tříkrálový koncert v synagoze“
V neděli 4. ledna 2015 v 16 hodin

Zazní slavné a populární filmové melodie
Vstupné dobrovolné

Vánoční nabídka MMG Břeclav

Městské muzeum a galerie informuje
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JE NÁM SPOLU DOBŘE  KINO ART                                

JOHN WICK 

ŽELEZNÁ SRDCE 

ÚTĚK Z PLANETY ZEMĚ 

HOBIT: NEOČEKÁVANÁ CESTA 

HOBIT: ŠMAKOVA DRAČÍ POUŠŤ 

JAK JSME HRÁLI ČÁRU 
 

HOBIT: BITVA PĚTI ARMÁD    

HOBIT: BITVA PĚTI ARMÁD 

Royal Opera House London

ALENKA V ŘÍŠI DIVŮ 

HOBIT: BITVA PĚTI ARMÁD 

SNĚHOVÁ KRÁLOVNA 

INTERSTELLAR 

ČESKÁ FILHARMONIE ( Rudolfinum – Dvořákova síň) 

POHÁDKÁŘ 

ZMIZELÁ 

PADDINGTON 

HODINOVÝ MANŽEL 

NOC V MUZEU: TAJEMSTVÍ HROBKY 

EXODUS: BOHOVÉ A KRÁLOVÉ 

RALUCA 

BURÁCENÍ 

SEDMÝ SYN 

TUČŇÁCI Z MADAGASKARU 

      POHÁDKA O STŘÍBRNÉ VLOČCE  

Slovenská zpěvačka Szidi Tobias je kritiky označovaná za druhou dámu českého 
šansonu… Koncert s úplně novým CD JOLANKA…                                   vstupné: 300,-Kč 
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Plesňáky a fazulnica 
- zdraví polovica

O tom, že čas neúprosně letí, 
polemizujeme vždy před koncem 
roku. Aby Vaše pocity nebyly 
jen pesimistické, pojďte se spo-
lu s  námi těšit z  toho, co Vás 
v Poštorné čeká. Letos přímo na 
svátek sv. Lucie 12. prosince to 
bude tradiční vánoční jarmak, 
který se představí v duchu lidové 
pranostiky Plesňáky a  fazulnica 
- zdraví polovica! Vedle těchto 
slováckých pochutin Vás čeká tra-
diční punč a zabijačkové zákusky.

Zavoní horká medovina i sva-
řené víno. Možná na jarmaku 
také objevíte i  drobné dárky 
pod stromeček. Po oba dny vždy 
v 17 hodin zazpívají děti a hosté 
vánoční koledy. Vánoční jarmak 
sv. Lucie pokračuje i  v sobotu 
13.  prosince. V  pátek se začíná 
už ve 14 hodin a  v sobotu od 
10 hodin.

Vánoční zpívání Koňárků 
můžete navštívit v sobotu 20. pro-
since v  16 hodin v  Kulturním 
domě. Vánoční písně a  koledy, 
vedle Koňárků a Poštorenské cim-
bálové muziky, zazpívají ženský 
a mužský sbor Slováckého krúžku 
a jako host vystoupí gymnaziální 
pěvecký sbor Polyfonia z Břeclavi. 
Půlnoční mše vánoční je již tra-
dičně  24. prosince a zpívat bude 

Chrámový sbor Poštorná. Na svá-
tek sv. Štěpána ráno v 9.45 h je mše 
za poštorenskou mládež a po ní se 
v  hospodě Na Rožku zvolí noví 
poštorenští stárci.

Srdečně Vás zvu na závěr roku 
do Poštorné. Rád bych Vám také 
poděkoval za spolupráci a  pod-
poru všem členům i příznivcům. 
Výbor Slováckého krúžku Poštor-
ná přeje všem lidem dobré vůle 
veselé a bílé Vánoce a hodně zdra-
ví do nového roku. 

František Schulz

Sady 28. října č. 23, Břeclav, tel. 519 32 13 94, tel./fax 519 32 13 95 
608 711 350, e-mail: realteamrealteam.cz, http: www. realteam.cz

Z NAŠÍ NABÍDKY VYBÍRÁME: 

BV cent. RD 5+1 k bydlení i podnikání, přízemní, podsklepený,
menší zahrada, nová koupelna, vým. 326 m2   . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  2,070.000 Kč
BV cent. žádaná lokalita RD 4+1, zahrada, 277m2   . . . . . . . . . . . . . . . .  1,890.000 Kč
BV byt 3+1 OV, cihla, přízemí, nutná rekonstrukce  . . . . . . . . . . . . . . . .  1,352.000 Kč
BV Lidická byt 3+1, 2.p., část. zařízený, nová kuchyň, koupelna,
plast. okna, volné od 1.3.2015 PRONÁJEM   . . . . . . . . . . . . . . . . . .  7.500 Kč + elekt. 
BV novost. bytů 1+1 až 3+1, vým. 39 - 102 m2, podl. top. . . . . . . . . . . . . . . . .  os. jed.
Lednice hrubá stavba rod. domu, nadst. řešení, zcela podsklený, 
patrový, zast. pl. domu 151m2, pozemek 1.165 m2. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  os. jed. 

Hudecké dny lákaly 
do Břeclavi na kvalitu

Letošní Hudecké dny 
ve Staré Břeclavi zaujaly 
návštěvníky svojí nesku-
tečně kvalitní sestavou 
účinkujících. Program 
si pochvaloval břeclav-
ský místostarosta Zdeněk 
Urban i  senátor Jan Haj-
da. Pátek zahájil soubor 
Břeclavan a  Livpovjan, 
v sobotu následoval výběr cimbá-
lek z celého Slovácka. Nechyběla 
jedna z nejlepších muzik na Pod-
luží OLiNa z  Hodonína, dále 
gajdošská muzika Jendy Huňaře, 
strážnická muzika Michala Mil-

táka nebo Muzika Mirka Minkse 
z  Velké nad Veličkou. Největší 
aplaus diváků sklidila cimbálová 
muzika Vlasty Grycové. Přehlíd-
ku uzavřela Ohnica z Uherského 
Hradiště.          (red, foto J. Švach)

Sbor Českobratrské církve evangelické 
zve na

CESTOPISNOU BESEDU
Dity Bartolšicové a Bohuslava Doležala

o Izraeli,
která se bude konat 16. 12. od 18 hodin

v dolním sálu břeclavského kostela
(nám. Svobody 14)

BŘECLAVÁNEK slaví 30 let souboru
Dětský národopisný soubor BŘECLAVÁNEK  

zve na koncert u příležitosti
30. výročí vzniku souboru, 

který se uskuteční
23. 12. 2014 v 19:00 hodin

KD „Na Obecní“ Stará Břeclav
Bližší informace na tel. 723 732 682, 602 134 864

Navštivte Lichtenštejnský dům v Břeclavi,
kde naleznete stálou expozici o rodu Lichtenštejnů

Otevřeno denně mimo pondělí od 10 do 17 hodin
Nabízíme stálou expozici o historii rodu Lichtenštejnů,

miniatury jednotlivých staveb Lednicko-valtického areálu,
galerii výtvarného umění

a v přízemí vinotéku s vybranými knížecími víny
V budově se rovněž nachází turistické infocentrum, 

kde naleznete dárkové a upomínkové předměty 
(knihy, mapy, turistické známky a další)

s námětem Břeclavi a okolí.
Více info. na tel. 519 326 900
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V l istopadu se kona l už 
9.  ročník mezinárodního turna-
je Koroška open ve Slovinsku. 
Turnaj je jedním z nejsilněji ob-
sazených pro věkové kategorie do 
14, 16 a 18 let v Evropě. Během ví-
kendu se představilo více jak 700 
startujících z 22 zemí. Na startu 
nechyběly silné výpravy z Ruska, 
Ázerbájdžánu nebo Kazachstánu. 
Zpestřením turnaje pak byla účast 
japonského žákovského týmu.

Mezi účastníky bodovala ro-
dačka z Břeclavi Anna Třináctá. 
Ve své věkové a váhové kategorii 
zde nenašla přemožitelku, což je 
na tak silně obsazeném turnaji 
skvělý výsledek.

Předzvěstí její dobré formy 
byla i  zlatá medaile ze závodu 
Slovak Open v  Galantě, kde si 
s přehledem došla pro vítězství, 
když vyřadila soupeřky ze Slo-
venska, Rakouska, Rumunska 
a Polska. 

Nejdřív šampionka v kategorii 
mláďat, nyní medailistka z mis-
trovství ČR. To jsou poslední 
výsledky judistek ze Soukromé 
školy bojových sportů Břeclav. 

Tereza Pilátová vybojovala na 
mistrovství ČR kategorie dorostu 
bronzovou medaili. Pět těžkých 
zápasů, z  toho tři vítězství na 
plný počet bodů. Za tento vý-
kon si Tereza právem zasloužila 
bronzovou medaili a již s velkou 
úlevou a  spokojeností si mohla 
užít nezapomenutelné chvíle na 
stupních vítězů.                 (red)

HC Lvi Břeclav o. s. děti a mlá-
dež již 4. rokem mezi Vánočními 
svátky pořádá Mezinárodní Vá-
noční hokejové turnaje O pohár 
města Břeclavi a O pohár Starosty 
města Břeclavi napříč mládežnic-
kými kategoriemi (jinak v pořadí 
šestý Vánoční turnaj). O Vánoč-
ních svátcích roku 2011 se tato 
velká mezinárodní sportovní 
akce uskutečnila vůbec poprvé 
a počínaje tímto rokem se za pod-
pory města Břeclavi podařilo akci 
vybudovat tradici. Břeclavský 
lední hokej se i  díky organizaci 
vánočních turnajů dostal do ce-
lorepublikového povědomí a není 
proto náhodou, že se na Zimním 
stadionu Terezy Břeclav předsta-
vují družstva hokejově zvučných 
jmen jako je Litvínov, Třinec, Le-
tňany, Jihlava, Olomouc, Hradec 
Králové, ale i družstva ze Sloven-
ska a Rakouska. 

Za účasti zahraničních sou-
peřů se v  průběhu posledních 
let staly Břeclavské turnaje me-
zinárodními. Pečlivá příprava 
organizace a kvalitní zázemí vy-

tváří u soupeřů, kteří do Břeclavi 
mezi svátky zavítají, spokojenost 
a rádi se každým rokem vracejí. 
Mimo jiné se kvalita pořádaných 
turnajů dostává do podvědomí ši-
roké hokejové veřejnosti, a proto 
není v  současné době problém 
břeclavské turnaje obsazovat kva-
litními soupeři z  celé republiky 
a zahraničí. Břeclavské mládeži se 
i ve velmi těžké konkurenci daří 
každým rokem vybojovat některý 
z pohárů pro vítěze.

Program
V letošním roce se uskuteč-

ní o  vánočních prázdninách na 
zimním stadionu v Břeclavi dva 
jednodenní turnaje v minihokeji 
kategorií 2. a 3. tříd a následovat 
budou 2 dvoudenní turnaje ka-
tegorií mladších a starších žáků. 
I v letošním roce se můžeme těšit, 
že do Břeclavi zavítají družstva 
z Čech, Moravy, Rakouska a Slo-
venska. Na břeclavském ledě se 
během 6 dnů představí celkem 
30 mládežnických družstev číta-
jící přibližně 500 hráčů i hráček. 

20. 12. 2014    O pohár města Břeclavi kategorie 2. tříd v minihokeji
Přihlášení jsou : Bratislava, Žďár na Sázavou, Blansko, Senica

26. 12. 2014    O pohár města Břeclavi kategorie 3. tříd v minihokeji
Přihlášení jsou: Senica, Nový Jičín, Žďár nad Sázavou, Šumperk, Pro-
stějov

27. – 28. 12. 2014    O pohár města Břeclavi kategorie ml. žáků
Přihlášení jsou: Prostějov, Šumperk, Žďár nad Sázavou, Moravská 
Třebová, Chrudim, Capitals Vídeň

29. – 30. 12. 2014    O pohár Starosty města Břeclavi kategorie st. žáků
Přihlášení jsou: Olomouc, Prostějov, Žďár nad Sázavou, Třebíč, 
Český Krumlov, Klagenfurt

1. 12. 2014    Silvestrovský turnaj přípravek

Detailní rozpis najdete na webu hokejového klubu mládeže
www.hclvibreclav.cz

Stále zlepšující se formu na zá-
vodech Velké ceny Orlové ukázala 
břeclavská krasobruslařka Ivanka 
Kratochvílová. Nejvíce se jí poda-
řil krátký program. Předvedením 
náročných piruet a  kombinace 
dvojitého rittbergera s  dvojitým 
toloopem ji vynesl po krátkém 
programu na vynikající 3. místo. 

Ve volné jízdě se jí opět dařilo, ale 
bohužel chyba u   dvojitého flipa 
a  srážka časového limitu ji stála 
stupínek vítězů a musela se spo-
kojit s  celkovým 4. místem z 29 
závodnic. Ziskem 69 bodů však 
překonala svůj osobní rekord 
a zařadila se tím na sedmé místo 
žebříčku Českého poháru.   (mys)

Třináctá první na mezinárodním 
poli, Pilátová třetí na republice

Kratochvílová těsně čtvrtá 
na Velké ceně Orlové

Stovky mladých hokejistů 
míří do Břeclavi 

Rozpis nejbližších domácích utkání
A týmu HC Břeclav
Hraje se vždy na břeclavském zimním stadionu

17. 12. 2014 18:00 HC LVI Břeclav HC Slezan Opava

7. 1. 2015 18:00 HC LVI Břeclav SK Karviná

14. 1. 2015 18:00 HC LVI Břeclav HC RT Torax Poruba 2011

4. 2. 2015 18:00 HC LVI Břeclav HC Bobři Valašské Meziříčí

11. 2. 2015 18:00 HC LVI Břeclav VSK Technika Brno

18. 2. 2015 18:00 HC LVI Břeclav HC Nový Jičín

25. 2. 2015 18:00 HC LVI Břeclav SHK Hodonín

Anna Třináctá nemá konkurenci 
v Česku ani v zahraničí.

Na prestižním galavečeru vyhlášení nejlepší veslařské posádky ČR kra-
loval mistr světa ve skifu Ondřej Synek, který se stal nejlepším veslařem 
už po páté. Prvenství si však odnesla i posádka Lukáš Helešic (Břeclav) 
a Miroslav Jech (Pardubice), která byla po právu oceněná jako nejlepší 
juniorská posádka naší země za rok 2014. Dvojka bez kormidelníka ju-
niorů byla zlatá na MČR, stříbrná na ME, zlatá na MS a stříbrná na 
olympiádě mládeže. Mimo jiné borcům patří i další vítězství na českých 
i mezinárodních regatách. Gratulujeme!                              (red, foto ČVS)  

Helešic nejlepším juniorem ČR
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Fotbalisté MSK uzavřeli za-
čátkem listopadu podzimní část 
soutěží sezóny 2014-2015 na všech 
úrovních. Pokračují ještě tréninky 
před zimní přestávkou, analyzují 

se výsledky podzimu a již se myslí 
na odvetná kola, která odstartu-
jí koncem března příštího roku.

Muži MSK A  jsou v  Morav-
skoslezské fotbalové lize, třetí 

nejvyšší domácí soutěži, zatím na 
čtrnáctém místě. 

Chybějí body z domácích zá-
pasů, zejména po remízách s Líšní 
a Opavou B, ale také po pokaže-
ných koncovkách dalších tří duelů 
z hřišť soupeřů. Pozitivem je sta-
bilizace hráčského kádru, který 
vede trenér Karel Bečka. Muži 
MSK B měli výborný závěr 1.A 
třídy. Čtyři výhry v řadě je posu-
nuly z nebezpečného sestupového 
pásma do středu tabulky na velmi 
dobré osmé místo. 

Starší dorost U19 hraje druhou 
nejvyšší soutěž v ČR, Moravsko-
slezskou dorosteneckou ligu. Po 
podzimu jsou svěřenci trenéra 
Jaroslava Nádeníčka jedenáctí. 
Mladší dorost U17 nezískal sta-
tut Sportovního centra mládeže, 
zařazen je o etáž níže, do Morav-
skoslezské dorostenecké divize, 
ale hraje v ní pod hlavičkou MSK 
B v soutěži U19. 

Celek U16 hraje MSDD kate-
gorie U17, což již tak velký věkový 
rozdíl není. Zřejmě i  proto do-
sáhl přijatelnějších výsledků. Po 

podzimu je tým trenéra Jiří-
ho Horčičky sice až dvanáctý, 
ale ztrácí jen jeden bod na tro-
jici Havlíčkův Brod B, Blansko 
a Otrokovice. Z dvanácti zápasů 
dokázal dva dovést do vítězného 
konce a ve třech remizoval. 

Žactvo MSK je začleněno do 
sledovaného systému Sportov-
ních center mládeže, startuje na 
nejvyšších českých úrovních. U15 
trenéra Josefa Foltýna v silné kon-
kurenci hledá svůj výraz, zatím 
je s  jedinou remízou poslední. 
U14 (trenér David Pazdera) je se 
čtyřmi výhrami a  jednou remí-
zou v devítičlenném startovním 
poli šestý, U13 (Luděk Kneffel) si 
také vede dobře, vyhrál pětkrát 
a je mezi čtrnácti celky na skvě-
lém osmém místě. U12 (Antonín 
Bittala) nezískal ani bod a je v ta-
bulce poslední. Nutno uvést, že 
mladší žactvo soutěží se dvěma 
sedmičlennými hráčskými ko-
lektivy, jejichž výsledky se sčítají. 
Nevyrovnanost obou polovin pak 
hodně ovlivní konečný výsledek.

Jaroslav Hýbner

V prosinci čeká stolní tenistky 
MSK Gumotex Břeclav vyvrcho-
lení podzimní části sezóny. Po 
jasných extraligových výhrách 
v Dobrém (6:1) a Hradci Králové 
(6:2) se drží v čelní trojici soutě-
že. Zdolat Spartak Hluk (12. 12.) 
by neměl být problém, vrcholem 
první poloviny základní části ex-
traligy bude utkání posledního 
kola Břeclav-Hodonín, které se 
uskuteční v  sobotu 13. prosince 
od 16 hod v herně MSK na Lesní 
ulici. Hodonín, posílený Japon-
kou Shiho Ono, zatím všechny 
své soupeře rozdrtil a i do Břecla-
vi přijede v roli favorita. O týden 
později, v  sobotu 20. prosince 
se znovu sejdou nejlepší celky 
žen k finále Českého poháru do 
Olomouce. Hodonín a MSK zde 
doplní třetí z favoritů SK Frýdlant 

nad Ostravicí a SK Dobré.
Průběžně je vyhodnocováno 

pořadí nejlepších hráček extra-
ligy podle dosaženého procenta 
úspěšnosti. Na čele úspěšnosti 
po šestém kole soutěže je Vivien 

Ellö (MSK, na snímku vlevo), kte-
rá vyhrála všech patnáct zápasů, 
k nimž nastoupila. Bez porážky 
v soutěži jsou i Kateřina Pěnka-
vová (Hodonín) s  bilancí 10:0, 
ale i  Shiho Ono (Hodonín, 7:0) 

a Alina Nikitschanka (Hluk, 6:0), 
které odehrály méně, než deset 
dvouher, a  jsou proto klasifiko-
vány v jiné skupině hráček. Velmi 
dobře si vede i dvojka MSK Ane-
ta Kučerová (na snímku vpravo), 
jejíž bilance 14:3 ji staví na prů-
běžné skvělé páté místo pořadí 
úspěšnosti. Kontrastem je až se-
dmnáctá pozice Andreiy Dodean 
(6:7), která se s  nejvyšší českou 
soutěží teprve seznamuje, hraje 
hodně stereotypně a  její útočný 
tlak bez výraznějšího taktické-
ho konání naráží na herní jistotu 
dobrého extraligového standar-
du. Teprve další kola soutěže 
ukáží, zda je Rumunka pro celek 
MSK skutečnou posilou, zda bude 
schopná bodovat i v nejtěžších zá-
pasech, zejména proti Hodonínu 
a Frýdlantu.               (jh, foto dav)

V sobotu 13. prosince od 11.30 hod. pořádá KSP Nautilus Břec-
lav 11. kolo Českého poháru v zimním plavání sezóny 2014/2015 
- 6. ročník závodu v zimním plavání na řece Dyji z Česka do Ra-
kouska DYJE - SCHENGEN v úseku státní hranice s Rakouskem, 
nedaleko obce Bernhardsthal. Start u dřevěného mostu u zámečku 
Pohansko, cíl za hraničním kamenem XI. Plavci i široká veřej-
nost jsou srdečně zváni. 

Plavci na Dyji pošesté

V pátek 26. prosince (na sv. Štěpána) pořádá KSP Nautilus 
Břeclav na řece Dyji, v areálu Slováckého veslařského klubu Nad 
Splavem, jubilejní 40. ročník závodu v  ploutvovém a  zimním 
plavání Vánoční kilometr 2014. V 10.30 hod odstartují závody 
otužilců a zimních plavců na 100 (i pro neregistrované) na 250, 
500 a 750 metrů, v 11.30 hod začne hlavního závodu ploutvových 
plavců na 1 000 metrů o Putovní pohár. Po skončení závodu je pro 
zájemce připravena vyhlídková plavba se svařákem.

Přijďte na Vánoční kilometr

Ellö z MSK zatím nejlepší v extralize

Fotbalisté bilancují podzim, připravují se na jaro

poèítaèù, 
notebookù,
tiskáren, 
tabletù, ...

SERVIS
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Drsné podmínky pro hráče, diváky i fotografy. Jediný domácí pod-
zimní zápas břeclavských ragbistů v soutěži Regional Division Nord na 
blátivém podloží doprovázel studený vítr, těžké tmavé mraky navíc ra-
zantně snížily viditelnost. I za chladu a šera však zápas přilákal mnoho 
desítek diváků. O adrenalin nebyla nouze a tak příchozí viděli opravdu 
kontaktní hru, kdy akce střídala akci, po celé dva poločasy. 

I když se Břeclaváci utkali se slovenskou Trnavou, často byla v týmu 
hostů slyšet také francouzština. Část slovenského týmu totiž doplňovali 
francouzští hráči. Na lavičce seděl dokonce francouzský trenér. Utkání 
bylo napínavé až do posledních minut. Břeclavští ragbisté však neda-
li soupeři šanci a v nelehkých podmínkách doma zaslouženě zvítězili. 
Několik dnů na to Břeclavané venku rozdrtili RC Krems a s přehledem 
vedou soutěž.              (dav)

aneb tradiční rozloučení s rokem.
Pro všechny s dobrou náladou se uskuteční pochod

26. 12. 2014 v 9 h u zimního stadionu

Trasa: Janohrad a zpět (15 km)

(Vhodné pro rodiče s dětmi)
Jde se za každého počasí. Pochod je kolektivní

Je vhodné vzít sebou: párek, něco kalorií, několik suchých
polínek, ale i Vaše přátele a známé

Pro každého účastníka - Účastnický glejt
Návrat okolo 15 h

Poslední kilometr

Ragbisté jsou bez konkurence

MADOIL
ED Reklamy.
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OKNA
ZA POLOVINU

A ŽALUZIE ZDARMA

Platí už jen do 19.12.2014

PRAMOS, pobočka Břeclav, Lidická 50, tel: 519 374 444
mobil: 777 035 925, e-mail: breclav@pramos.cz
více informací na www.pramos.cz

OCHRANNÁ ZNÁMKA

okna dveře PVC ALUNyní je
ště

se ZIM
NÍ S

LEVOU
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